
Lausunto Sipoon kunnan Sibbesborgin osayleiskaavaluonnoksesta

Sibbesborgin osayleiskaavassa esitetään suurta väestömäärän kasvua. Tämän 
kasvun aiheuttama pääkaupunkiseudulle suuntautuva liikenne kuormittaa 
tieverkosta etenkin Porvoonväylää ja Kehä III:n itäosaa. Myös kesken oleva 
Östersundomin yhteinen yleiskaava sekä Helsingin yleiskaavan liikenneratkaisut 
vaikuttavat kyseisten teiden kuormittumiseen. Sibbesborgin osayleiskaavassa tulee 
varmistaa että tieverkon kapasiteetti riittää esitetylle liikennemäärän kasvulle. E18 
on tärkeä tavaraliikenteen yhteys, jonka toimivuus tulee turvata.

Selostuksessa mainitaan: ”Seudullisissa liikenne-ennusteissa havaitaan, että metron 
kapasiteetti ylittyy vuoden 2050 jälkeen (WSP 2014, kaavan liite nro 9). Tarkoituk-
senmukaisempi raideliikenteen vaihtoehto voi tällöin olla taajama- tai kaupunkijuna. 
Sibbesborgin osayleiskaavassa varaudutaan siis henkilöraideliikenteeseen, ottamat-
ta vielä tarkemmin kantaa liikkumisvälineeseen.” HELI-radan varaus on poistettu 
maakuntakaavasta, eikä taajama- tai kaupunkijuna ole enää mahdollinen. 
Osayleiskaavan maankäytön ja metron kapasiteetin välinen ristiriita tulee selvittää.


